
 
 
                                         PROTOKÓŁ  Nr XX/2012 
 
z XX Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój, odbytej w dniu 23 października 2012r. w budynku 
administracyjnym Urzędu Gminy w Solcu-Zdroju, w godz. 8˚˚ do 10.35.  
 
                                Ad.1.  Otwarcia XX Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój dokonał  
Przewodniczący Rady Gminy Czesław Stępień.  Przywitał obecnych na Sesji radnych, 
sołtysów i gości zaproszonych.   
       Przewodniczący Rady poinformował,  Ŝe na ogólny stan 15 –tu radnych obecnych jest   
12-tu , co stanowi   quorum uprawnione do podejmowania prawomocnych uchwał.  
Nieobecni na Sesji radni: Jacek śółtak, Jan śubrowski i Józef Zych. 
Lista obecności – w załączeniu. 
                               Ad.2. Następnie Przewodniczący Rady odczytał  porządek posiedzenia : 
  1. Otwarcie XX Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój. 
  2. Przyjęcie porządku XX Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój. 
  3. Przyjęcie Protokołu z  XIX Sesji Rady Gminy. 
  4. Sprawozdanie z wykonania uchwał podjętych na XIX Sesji Rady Gminy    
      Solec-Zdrój. 
  5. Informacja o zarządzeniach wydanych przez Wójta Gminy. 
  6. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych na rok szkolny 2011/2012. 
  7. Interpelacje i zapytania radnych. 
  8. Uchwała w sprawie podziału gminy Solec-Zdrój na okręgi wyborcze, ustalenia ich granic    
      i numerów oraz liczby radnych wybieranych w kaŜdym okręgu wyborczym. 
  9.Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie opłaty uzdrowiskowej w miejscowości Solec- 
     Zdrój. 
10. Uchwała w sprawie wysokości stawek opłaty targowej oraz sposobu jej poboru.  
11. Uchwała w sprawie wysokości stawek podatku od nieruchomości. 
12. Uchwała w sprawie  ustalenia wzorów formularzy podatkowych. 
13.Uchwała w sprawie  zwolnień przedmiotowych w  podatku od nieruchomości. 
14. Uchwała w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Buskiemu. 
15. Uchwała w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Buskiemu na budowę  
      chodnika w miejscowości Świniary. 
16. Uchwała w sprawie zmiany Statutu Gminy Solec-Zdrój 
17. Uchwała w sprawie dokonania zmian w budŜecie gminy Solec-Zdrój na 2012 r. 
18. Rozpatrzenie skargi Pani Honoraty Głuskiej do WSA w Kielcach. 
19. Informacja na temat skargi kasacyjnej Prokuratury Okręgowej w Kielcach od wyroku  
     WSA. 
20. Odpowiedzi na zapytania i interpelacje radnych. 
21. Wolne wnioski i zapytania. 
22. Zakończenie obrad 
Porządek posiedzenia został przyjęty bez uwag, jednogłośnie.                  
                               Ad.3. Nikt z obecnych radnych nie zgłosił zastrzeŜeń ani uwag do  



protokołu z  XI X Sesji Rady Gminy.  
Protokół uznany został za przyjęty .        
                                Ad.4. Wójt Adam Pałys przedstawił sprawozdanie z wykonania  
uchwał podjętych na XIX Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój.  
Radni nie zgłosili Ŝadnych uwag. 
Sprawozdanie - w załączeniu. 
                                Ad.5. Następnie Wójt  przedstawił informację o zarządzeniach  
wydanych  w okresie między Sesjami. 
Nie zgłoszono uwag ani zastrzeŜeń.  
Informacja – w załączeniu. 
                               Ad.6. Wójt Adam Pałys złoŜył podziękowania i wręczył dyplomy uznania 
byłym dyrektorom szkół podstawowych w Zborowie i  Solcu-Zdroju. Pani Renata Szybowska 
i Pani BoŜena Nowak przez dziesięć lata pełniły funkcję dyrektorów placówek oświatowych 
w gminie Solec-Zdrój. 
Następnie kierownik Referatu Edyta Patrzałek przedstawiła informację o realizacji zadań 
oświatowych za rok szkolny 2011/2012. 
Sprawozdanie zostało przyjęte bez uwag. 
                                 Ad.7. W interpelacjach i zapytaniach radnych głos zabrali: 
Radny Czesław Zeliasz: 
- Jako sołtys jest zobowiązany do rozplakatowania obwieszczeń w swoim sołectwie i 
odpowiada za to, aby w określonym czasie znajdowały się do publicznej wiadomości. Często 
zdarza się jednak, Ŝe ktoś zerwie ogłoszenie. 
- Czy będą pobocza w stronę Wójczy? 
Radny Włodzimierz Grabda: 
- ZałoŜyć oświetlenie uliczne na Czarny Gaj i Podkopce. 
Radny Józef Nowak: 
- Czy będzie robiona droga do lasu? 
Do radnego powiatu: 
-W Kikowie wykopane są rowy, dwa przepusty wymagają udroŜnienia. 
Radny Stanisław śelazny: 
- Kiedy rozpoczną się prace przy budowie chodnika w Świniarach? 
- Zwoływać posiedzenia Rady Gminy na godz. 9ºº. 
Radny Adrian Babiarz: 
- Niedawno wybudowana droga na Zołczę ma juŜ ubytki . Wystąpić do wykonawcy o 
poprawę nawierzchni. 
Radny Paweł Fortuna: 
- Przy drodze Włosnowice – Solec nie świecą się lampy. 
- Pobocza drogi Włosnowice  - Piestrzec wykonać z kamionki. 
Radny Jan Powroźnik: 
Do powiatu: - Na drodze do Magierowa są niebezpieczne zakręty. Wskazane byłoby 
załoŜenie barierek bądź sygnalizacji świetlnych. 
Do Wójta: 
- Remontować stopniowo świetlicę w śukowie. W budŜecie na przyszły rok zaplanować 
środki finansowe chociaŜ na wykonanie części robót. 
Radny Jerzy Łukasiewicz: 



- Boisko gminne znajduje się tuŜ obok basenów mineralnych. Kiedy rozpocznie się ich 
działalność będzie duŜo ludzi, a bliskość tych dwóch obiektów moŜe nawzajem sobie 
przeszkadzać. W Wełninie znajduje się 10-hektarowa działka na której moŜna stworzyć duŜe  
boisko wraz z bieŜnią. 
- Zdaniem radnego, budowanie placów zabaw gdzie jeden kosztuje 60 tys. zł. to zbyt duŜy 
wydatek. Czy nie moŜna było ich zrobić mniejszym kosztem?  
Do radnego powiatu: 
- Kiedy będzie robiona droga Zborów – śuków? 
- Podsypać wjazd do szkoły w Zborowie, poniewaŜ jest cięŜko wjechać na plac. 
Radny Stanisław Doktór: 
- Kiedy będzie robiona droga  krajowa Świniary -  Nowy Korczyn? Budowa chodników przy 
tej drodze poprawiłaby bezpieczeństwo. 
- Potrzebna jest sygnalizacja świetlna na skrzyŜowaniu. 
- Kiedy będą wybudowane chodniki przez Wełnin? 
- Nie ma nadziei na regulację Rzoski i Strumienia. Bobry są pod ścisła ochroną i nie moŜna 
wyburzać tam wybudowanych na tych ciekach. 
- W Toczyskach połoŜony został asfalt,  jedna uliczka jest nie dokończona.  
- Na Błoniu jest spękany nowy asfalt. 
- W Wełninie jest odpowiedni plac na budowę boiska. 
Radny Kazimierz Pałys: 
- Do 30 września br. miał być skończony chodnik w Zborowie. Prace do dnia dzisiejszego nie 
zostały wykonane. 
- W Kikowie nie wszystkie rowy zostały wyczyszczone. W niektórych miejscach w dalszym 
ciągu stoi woda a przepust przez drogę jest niedroŜny. 
- Czy będą robione drogi do p. Świecha i na Piekle? 
Radny Czesław Zeliasz: 
- Wybudować chodnik w Piestrzcu na odcinku od szkoły do kościoła. 
Radny Włodzimierz Grabda: 
- Ponownie wnioskuje o remont drogi do p. Diabełka i p. Parchatki. 
Radny Jerzy Łukasiewicz: 
- Zwraca się do policji, aby nie tylko zwracali uwagę na bezpieczeństwo na drogach ale 
równieŜ na ochronę mienia prywatnego  mieszkańców. 
Radny Jan Powroźnik: 
- Dziki wyrządzają duŜe szkody zarówno w uprawach jak i w lasach. 
 
 Ad.8. Przewodniczący Rady Czesław Stępień poinformował , Ŝe radni otrzymali  
projekty uchwał  do zapoznania się. Odbyły się równieŜ  posiedzenia komisji stałych Rady 
Gminy , podczas których mieli moŜliwość zgłaszania swoich uwag, poprawek i wydać 
stosowną opinię.  
Wszystkie przedłoŜone projekty  otrzymały pozytywną opinię komisji. 
           Następnie odczytał uchwałę w sprawie  podziału gminy Solec-Zdrój na okręgi 
wyborcze. 
Nikt z radnych nie zgłosił Ŝadnych pytań ani wniosków. 
Uchwała poddana pod głosowanie została przyjęta następującą ilością głosów: 



Za przyjęciem – 12, 
Przeciw – 0, 
Wstrzymało się – 0. 
Uchwała Nr  XX/98/2012 w sprawie podziału gminy Solec-Zdrój na okręgi wyborcze, 
ustalenia ich granic i numerów oraz liczby radnych wybieranych w kaŜdym okręgu 
wyborczym– w załączeniu. 
                        Ad.9. W dalszej kolejności Przewodniczący  odczytał uchwałę zmieniającą 
uchwałę w sprawie opłaty uzdrowiskowej  w miejscowości Solec-Zdrój. 
Poddana pod głosowanie została przyjęta 12-oma głosami „za, 0 – przeciw, 0 – 
wstrzymującym się.  
Uchwała nr XX/99/2012 zmieniająca uchwałę w sprawie opłaty uzdrowiskowej w 
miejscowości Solec-Zdrój – w załączeniu. 
  Ad.10. Następnie Przewodniczący Rady odczytał uchwałę w sprawie 
wysokości stawek opłaty targowej oraz sposobu jej poboru.  Z uwagi na brak zastrzeŜeń 
poddana została pod głosowanie  i  otrzymała następującą ilość głosów: 
za przyjęciem - 12 radnych, 
przeciw – 0, 
wstrzymało się od głosu – 0 . 
Uchwała Nr XX/100/2012 w sprawie wysokości stawek opłaty targowej oraz sposobu jej 
poboru  – w załączeniu. 
                         Ad.11. Radni nie zgłosili Ŝadnych zastrzeŜeń do odczytanej przez 
Przewodniczącego uchwały w sprawie wysokości stawek podatku od nieruchomości. Poddana 
pod głosowanie została przyjęta  następującą ilością głosów: 
Za przyjęciem – 12, 
Przeciw – 0, 
Wstrzymało się – 0. 
Uchwała Nr XX/101/2012 w sprawie wysokości stawek podatku ode nieruchomości  - w 
załączeniu. 
                      Ad.12 Bez uwag została przyjęta uchwała w sprawie wzorów formularzy 
podatkowych. Odczytana i poddana pod głosowanie otrzymała następującą ilość głosów: 
za przyjęciem – 12, 
Przeciw – 0, 
Wstrzymało się – 0. 
Uchwała Nr XX/102/2012 w sprawie ustalenia wzorów formularzy podatkowych – w 
załączeniu. 
                       Ad.13. Odczytana i poddana przez Przewodniczącego Rady uchwała w sprawie 
zwolnień przedmiotowych w podatku od nieruchomości została przyjęta bez zastrzeŜeń,  12 
głosami za przyjęciem, 0 – przeciw, 0 – wstrzymujących się. 
Uchwała nr XX/103/2012 w sprawie zwolnień przedmiotowych w podatku od nieruchomości 
– w załączeniu. 
                       Ad.14. Intencyjna uchwała w sprawie udzielenia pomocy finansowej powiatowi 
buskiemu, po jej odczytaniu, została przyjęta głosami: 
 Za – 12,  
Przeciw – 0, 



Wstrzymujących się – 0. 
Uchwała Nr XX/104/2012 w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Buskiemu – 
w załączeniu. 
                        Ad.15. Następnie Przewodniczący odczytał uchwałę w sprawie udzielenia 
pomocy finansowej powiatowi buskiemu na budowę chodnika w Świniarach. Radni bez 
zastrzeŜeń przyjęli ją głosowaniem: 
Za przyjęciem głosowało 12 radnych, 
Przeciw – 0 radnych, 
wstrzymało się – 0 radnych.  
Uchwała nr XX/105/2012 w sprawie udzielenia pomocy finansowej powiatowi Buskiemu na 
budowę chodnika w Świniarach – w załączeniu. 
                       Ad.16. Nie budziła uwag odczytana uchwała w sprawie zmiany Statutu Gminy 
Solec-Zdrój. Poddana pod głosowanie została przyjęta 12-oma głosami „za’”, 0 - przeciw,  
0 - wstrzymujących się. 
Uchwała Nr XX/106/2012 w sprawie zmiany Statutu Gminy Solec-Zdrój – w załączeniu. 
                       Ad.17. Wójt Adam Pałys poinformował radnych o zmianach dokonanych w 
projekcie uchwały budŜetowej po odbyciu posiedzeń komisji Rady. Wyjaśnił, Ŝe w 
proponowanej na dzisiejszej sesji uchwale dokonano zmian w obrębie paragrafów, z związku 
z  posiadanymi oszczędnościami z opłat za ścieki pokąpielowe. Środki te zostały 
przeznaczone na doposaŜenia gospodarki komunalnej w samochód dostawczy i remont sieci 
kanalizacyjnej.  
Radny Kazimierz Pałys zapytał  dlaczego na ten cel zostały przeznaczone środki z budŜetu? 
Radny Adrian Babiarz: Jaki samochód będzie kupowany? 
Wójt wyjaśnił, Ŝe środki zostały wygospodarowane z wpływów za ścieki pokąpielowe. 
Planuje się zakup uŜywanego busa. 
Odczytana i poddana pod głosowanie uchwała została przyjęta następującą ilością głosów: 
Za przyjęciem – 12, 
Przeciw – 0, 
Wstrzymało się – 0 . 
Uchwała nr XX/107/2012 w sprawie dokonania zmian w budŜecie gminy na 2012 rok – w 
załączeniu. 
                    Ad.18. Przewodniczący Rady Czesław Stępień zwrócił się do radnych z 
pytaniem, czy w  sytuacji gdy odpowiedź na skargę Pani Honoraty Głuskiej do WSA w 
Kielcach  była omawiana i zaakceptowana na komisjach , odczytywać ją obecnie na Sesji? 
Radni uznali, Ŝe nie ma takiej potrzeby. Nie wnieśli równieŜ do niej Ŝadnych uwag.   
Za przyjęciem odpowiedzi w dotychczasowym brzmieniu  głosowało - 11 radnych, 
 przeciw – 0, wstrzymało się od głosu – 1 radny. 
                      Ad.19. Z uwagi na obszerne omówienie na posiedzeniach komisji informacji 
dotyczącej skargi kasacyjnej złoŜonej przez Prokuraturę w Kielcach od wyroku WSA, po 
uzyskaniu zgody radnych, Przewodniczący odstąpił od czytania na Sesji powyŜszej 
informacji. Za jej przyjęciem  głosowało - 12 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 
                     Ad.20. Odpowiedzi na zgłoszone zapytania i interpelacje udzielili: 
         Radny powiatowy Andrzej Gądek: 



- Nawiązując do wniosków dotyczących niedociągnięć przy kopaniu  rowów w Kikowie i 
niedroŜności przepustów, zwrócił uwagę, Ŝe braki te powinny być zgłoszone do kierownika 
Zarządu Dróg, który był na miejscu w Kikowie. Niemniej jednak w tej sytuacji wnioski 
przekaŜe do Zarządu Dróg. 
- Droga Zołcza – Ugory jest w okresie gwarancyjnym . Uszkodzenia zgłosi do powiatu. 
- W pierwszej kolejności będzie dokończona droga Kików – Sułkowice. Do 2014 roku będzie 
zrobione 1270 m drogi Piestrzec – Zborów i na zakończenie droga Zborów – śuków. Od 
2015 roku planuje się budowę chodników. 
        Wójt Gminy Adam Pałys: 
- Sołtys  pełni funkcję publiczną, stąd teŜ do niego są kierowane sprawy ogłoszeń. 
- Wykonawca drogi  do Wójczy ogłosił upadłość firmy, dlatego pobocza drogi w tej chwili 
nie będą robione. 
- Wniosek o budowę chodnika w Piestrzcu będzie zgłoszony do powiatu. 
- Oświetlenie Czarnego Gaju i Podkopców wymaga opracowania projektu budowlanego . Są 
to bardzo wysokie nakłady finansowe. Z uwagi na duŜe inwestycje będące w trakcie realizacji 
, nie planuje się  w budŜecie na 2013 r. środków na budowę dodatkowego oświetlenia 
ulicznego. 
- Drogi do posesji są w trakcie realizacji. Dojście do domów posiadają zarówno p. Diabełek 
jak i p. Parchatko.   
- Odpowiedzi na wniosek dotyczący budowy drogi do lasu w Kikowie udzieli na piśmie. 
- Wnioski dotyczące dróg powiatowych  zostaną przesłane do powiatu. 
- Awaria oświetlenia ulicznego z Włosnowic do Solca została juŜ usunięta. 
- Pobocza drogi Piestrzec – Włosnowice będą robione, jeŜeli będą na to środki finansowe. 
- Zgłosi do powiatu potrzebę dodatkowego oznakowania zakrętów na Magierowie. 
- Do końca października zbierane są wnioski dotyczące budŜetu na 2013 r.  Propozycja 
budŜetu zostanie opracowana w miesiącu listopadzie. Weźmie pod uwagę wniosek dotyczący 
remontu świetlicy w śukowie. 
- Szkody wyrządzone przez dziki naleŜy zgłaszać do Obwodu Łowieckiego.  
- Gmina nie posiada środków na budowę nowego boiska. Nie ma równieŜ Ŝadnych 
programów z których moŜna by było pozyskać fundusze. Poza tym działka w Wełninie nie 
posiada tytułu własności, co jest podstawą  w przypadku przeznaczenia jej pod inwestycję. 
Boisko w Solcu będzie nadal w tym samym miejscu. Od strony basenów ogrodzone zostanie 
siatką. Przeprowadzone zostaną ogólne prace modernizacyjne. 
- Wybudowanie jednego placu zabaw to koszty w granicy 34 tys. zł. 
- Nie wiadomo  kiedy będzie budowana droga na odcinku od Świniar do Nowego Korczyna. 
Było wiele zapytań w tej sprawie do zarządcy drogi. Obecnie zostanie wystosowane następne. 
- W sprawie chodnika w Wełninie był złoŜony wniosek do powiatu. 
- Rejonowa Dyrekcja Ochrony Środowiska daje moŜliwość ŚZMiUW odmulenia i 
odkrzaczenia cieków, za wyjątkiem niszczenia tam. 
- Na Toczyskach są zrobione drogi do posesji. 
- Spękany asfalt na Dąbrówce będzie poprawiony w ramach gwarancji na wykonane roboty. 
- Do powiatu zostanie złoŜony wniosek o poprawę chodnika w Zborowie. 
- Drogi w Zborowie i śukowie będą robione po zakończeniu prac kanalizacyjnych. 
Pan Leszek Stanek: 



- Patrole policyjne monitorują teren gminy. Są przypadki złapania winnych kradzieŜy mienia 
prywatnego. 
Przewodniczący Rady Czesław Stępień: 
- Zgodnie z wnioskiem radnego  posiedzenia Rady Gminy, począwszy od następnego będą 
odbywać się o godzinie 9ºº. 
Radny powiatowy Andrzej Gądek: 
- Wniosek dotyczący oznakowania zakrętu na Magierów zgłosi do dyrektora PZD. 
                      Ad. 11. W wolnych wnioskach i zapytaniach głos zabrali: 
 Pan Jan Powroźnik: 
- Pobierać opłaty od kuracjuszy za parkowanie samochodów na parkingach. 
Pani Kornelia Ciszek: 
- Zwróciła się do obecnych o propagowanie ekologicznego ogrzewania domów. 
Pan Wiesław Sowiński: 
- Mimo wielokrotnie składanych wniosków o odmulenie Rzoski i Strumienia, sytuacja w 
dalszym ciągu pozostaje bez zmian. 
Pan Stanisław Grochowski: 
- Zwrócić się do dyrekcji ARiMR  o poszerzenie parkingu,  poniewaŜ rolnicy załatwiający 
tam sprawy nie mają gdzie parkować samochodów. 
Pan Andrzej Gądek wyjaśnił, Ŝe parking zostanie poszerzony w przyszłym roku. 
Pani Mieczysława Kopeć: 
- Czy będzie robiona droga w stronę p. Zembali i p. Grabdy? 
Pan Andrzej Kopeć: 
- Dlaczego nie jest wyjaśniona sprawa złoŜenia za niego podpisu przez inną osobę? 
Pan Artur Cygan wyjaśnił, Ŝe podpis złoŜyła siostra p. Kopcia jako współwłaścicielka 
nieruchomości. 
Wójt Adam Pałys dodał, Ŝe sprawę podrobienia jego podpisu,  Pan Kopeć moŜe zgłosić do 
organów ścigania. 
Pan Jerzy Łukasiewicz: 
- Mieszkańcy Zborowa nie są poinformowani kiedy będą mogli się podłączyć do kanalizacji. 
Wójt Adam Pałys: 
- Gmina cały czas upomina się o regulację Rzoski i Strumienia, jednak nie przynosi to 
Ŝadnego skutku. 
- W tym roku nie będą robione drogi powodziowe w Kikowie. Do wykonania pozostała 
jeszcze droga powodziowa w Solcu. 
- W Świniarach znajduje się Środowiskowy Dom Samopomocy, mają schronienie bezdomni, 
jest kościół, więc chodnik jest bardzo potrzebny. 
- Po oficjalnym odbiorze kanalizacji w Zborowie, mieszkańcy zostaną poinformowani o 
moŜliwości podłączenia się do kanalizacji. 
Pan Andrzej Gądek poinformował, Ŝe pomieszczenia poddasza domu pomocy społecznej w 
Zborowie zostaną przystosowane  do umieszczenia w nich sprzętu rehabilitacyjnego  i 
prowadzenia zabiegów rehabilitacyjnych dla mieszkańców. 
                      Ad.12. W związku z wyczerpaniem się porządku obrad Przewodniczący Rady 
Czesław Stępień dokonał zamknięcia XX Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój. 
 
Protokołowała                                                                            Przewodniczący Rady 
Danuta Grabda                                                                             Czesław Stępień  



 
 
 
 
 
 
 
 
 


